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Zienswijze jaarstukken 2022 & 
begroting 2024 DG&J 

 13 april 2023 22 juni 2022 
   
Zaak Bijlage  

 - 

Geachte leden van het Dagelijkse Bestuur, 

Op 14 april ontving het college van Hardinxveld-Giessendam de jaarstukken 2022 en de begroting 2024 
van de Gemeenschappelijke Regeling Dienst Gezondheid & Jeugd Zuid-Holland Zuid (GR DG&J). Wij 
geven graag onze zienswijze op deze jaarstukken en op de begroting.  
 
Om de behandeling van onze zienswijze in het Dagelijks Bestuur mogelijk te maken, verzoekt u ons 
onze zienswijze uiterlijk 19 juni a.s. aan te leveren. Dit is voor ons een krappe aanlevertermijn; u 
ontvangt daarom hierbij – vooruitlopend op behandeling van uw jaarstukken en begroting in onze 
raadsvergadering van 22 juni 2022 – alvast ons voorlopig collegestandpunt. Mocht onze raad tot een 
andere zienswijze komen, dan zullen wij dat na de raadsvergadering van 22 juni a.s. zo snel mogelijk 
laten weten.  
 
 
Jaarstukken 2022 
 
DG&J 
De jaarrekening laat op de reguliere exploitatie een bijna neutraal financieel resultaat zien, terwijl 
nagenoeg alle prestaties conform afspraak zijn geleverd. Wij willen onze waardering uitspreken voor 
de wijze waarop de Dienst Gezondheid en Jeugd (DG&J) zich heeft ingezet in 2022 en zijn tevreden 
met het behaalde resultaat. 
 
Serviceorganisatie Jeugd (SOJ) 
In de afgelopen jaren was steeds sprake van groei van de jeugdhulpuitgaven. Bij de 2de 
bestuursrapportage 2022 werd een stabilisatie gerapporteerd. Deze heeft zich verder doorgezet in nu 
een lichte daling. Het jaarresultaat 2022 hebben we positief af kunnen sluiten door binnen onze 
begroting te blijven. Verschillende lokale- en regionale maatregelen hebben hier een bijdrage aan 
geleverd. Vanaf 1 januari 2022 werken we met nieuwe inkoopafspraken tussen de SOJ en 
zorgaanbieders. Het normenkader is ingesteld en de kwaliteitseisen zijn aangescherpt. Tegelijk zetten 
we in op een kritische toegang in het doorverwijzen van jeugdigen. Ook de invoering van het nieuwe 
woonplaatsbeginsel heeft voor Hardinxveld-Giessendam gunstig uitgepakt.  
 
Naast deze positieve ontwikkelingen willen we opnieuw onze zorg rond de totstandkoming van de 
prognoses met u delen. Hiervoor nemen we u puntsgewijs mee in de verschillende financiële ijkpunten 
voor het jaar 2022: 
  

- De door u voorgestelde begroting op basis van de prognoses voor 2022 bedroeg €6.052.000.  

- Onze eigen begroting hebben we beargumenteerd bijgesteld naar  €5.328.000.    

- De tweede burap 2022 ging nog uit van een bedrag van € 5.855.000. 

- De 'forecast'  gaf in november 2022 een bedrag aan van € 5.536.000. 
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- De voorlopige jaarrekening bedraagt € 5.161.000. 

Met deze sterk wisselende en achteraf onjuiste sturingsinformatie, is de raad een onjuiste prognose 
tool geboden. Hierdoor werd het sturen op basis van de financiële informatie onmogelijk gemaakt. Dit 
is niet in het belang van onze inwoners.   
Naar aanleiding van deze aanhoudende twijfel bij de juistheid van deze prognoses door met name de 
forecasttool verzoeken we u daarom met klem een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren naar de 
juistheid van deze forecasttool.  
 
Herziene begroting 2023 
 
DG&J 
Sinds het opstellen van de begroting 2023 hebben zich exogene ontwikkelingen (oorlog Oekraïne) 
voorgedaan. De inflatie en de daaruit voortvloeiende CAO wijzigingen hebben geleid tot een bijstelling 
van de lonen. In de herziene begroting 2023 wordt als gevolg van de hoge indexeringscijfers een 
aanvullende inwonerbijdrage gevraagd. Voor Hardinxveld-Giessendam betekent dit een bedrag van  
€ 80.099. Wij voelen ons genoodzaakt om hier op dit moment mee in te stemmen. Onze gemeenteraad 
heeft in eerdere zienswijzen de oproep gedaan om alleen nieuw beleid in te voeren als we ook stoppen 
met oud beleid. Gezien alle maatschappelijke ontwikkelingen lijkt ons dit ook het moment om te kijken 
naar een versobering van het huidige beleid. We vragen de DGJ om ons keuzemogelijkheden voor te 
leggen.  
 
SOJ 
Daarnaast wordt voor Hardinxveld-Giessendam, eveneens vanwege de hoge indexeringscijfers, een 
bijstelling van de begroting voor de jeugdhulpuitgaven voorgesteld van € 272.061. Dit past binnen onze 
lokale ramingen dat bestemd is voor de SOJ en zal daardoor geen effect hebben op onze lokale 
begroting.  
Wij stemmen gezien de logische situatie rond de inflatie en de daar bijbehorende indexatie in met deze 
extra bijdragen. Wel roepen we u op om een gezamenlijke lobby te organiseren, waarbij we de 
landelijke overheid oproepen tot extra compensatie voor de hoge indexatie vanuit de Rijksmiddelen. 
Als gemeenten doen wij hard ons best om de nodige ondersteuning binnen de beschikbare budgetten 
uit te voeren, maar door de hoge indexering staat de betaalbaarheid enorm onder druk. Dit geldt 
overigens ook voor de begroting 2024 en verder.  
 
 
Begroting 2024 
U vraagt wegens de genoemde ontwikkelingen en de verwachte toename voor 2024 een ophoging van 
de inwonerbijdrage voor de indexatie voor het organisatiedeel DG&J. Wij roepen juist op om keuzes te 
maken in het uitvoeringsbeleid. Zoals u terecht schrijft hebben we naast de inflatie te maken met de  
krapte op de arbeidsmarkt met als consequentie dat beschikbaarheid van de zorg in het geding is. Door 
nu bewuste keuzes te maken doen we recht aan de druk op het personeel.  Een goede ervaring hebben 
wij met de bijeenkomst van Stroomlijn, de organisatie die voor onze regio het zorg- en leerlingenvervoer 
verzorgd. Er werd een maatschappelijk debat georganiseerd, waarin de haalbaarheid van de 
dienstverlening centraal stond en waar we ons realiseerde dat er moeilijke keuzes gemaakt moeten 
worden.  
 
Veilig Thuis 
In 2024 (structureel) wordt, net als in 2023 (incidenteel), een extra inwonerbijdrage gevraagd voor de 
uitvoering van de taken van Veilig Thuis. De autonome groei als reden vinden we zonder verdere 
onderbouwing onvoldoende. Deze signalen zijn niet eerder met ons gedeeld en we sturen graag aan 
op een inhoudelijke gesprek over de onderliggende oorzaken, zoals: waar komen deze meldingen 
vandaan, de aard van de meldingen, de tendens van de afgelopen jaren en de differentiatie per 
gemeente. De inzet van preventie zou juist het aantal meldingen moeten beperken. Het feit dat de 
meldingen oplopen, vertelt ons dat preventie niet heeft gewerkt. Wat ons betreft kijken we naar 
alternatieve oplossingsrichtingen in plaats van een structurele extra bijdrage.  We stemmen om deze 
redenen niet in met de voorgestelde extra inwonerbijdrage voor Veilig Thuis.  
 
Meldpunt Zorg & Overlast 
Het Algemeen Bestuur heeft voor 2023 en 2024 een extra inwonerbijdrage voor het Meldpunt Zorg & 
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Overlast vastgesteld. Wij verwachten Q3 een concreet plan van aanpak voor de afbouw van de extra 
middelen.  
 
Publieke gezondheid 

Wij zijn verheugd met het voornemen van uw organisatie om bij te dragen aan de lokale opgave rondom 

de onderwerpen in het GALA-akkoord en een domein overstijgende aanpak daarvoor. Een meerwaarde 

zien wij hierbij in het organiseren van een integrale monitoring op de GALA-onderwerpen, zowel op 

lokaal als regionaal niveau. Dit geldt eveneens voor een evaluatie van deze onderwerpen, ook op lokaal 

als regionaal niveau. Wij kijken uit naar uw voorstel voor een domein overstijgende aanpak. 

De specifieke uitkering voor de uitvoering van het GALA-akkoord (de Brede SPUK) is inmiddels 

aangevraagd door onze gemeente. Een voorwaarde voor het ontvangen van de Brede SPUK is het 

leveren van een bijdrage aan kennisdeling op regionaal en landelijk niveau. Wij zien een duidelijke rol 

voor de DJG in de kennisdeling op regionaal en landelijke schaal. Wij vragen u om dit als voorstel mee 

te nemen. 

 
Serviceorganisatie Jeugd (SOJ) 
In de begroting 2024 is er door u voor gekozen, vanwege evenwichtig begrotingsbeleid, zowel geen 
besparingen als geen groei te verwerken. We gaan akkoord om het voorgestelde bedrag voor 2024 op 
de te nemen in de begroting van de DGJ.  
U schrijft dat gemeente de mogelijkheid hebben om af te wijken van de voorgestelde begroting. Echter 
verzoeken wij u om in een eerder stadium de voorlopige begroting met ons te delen.  Alleen zo hebben 
wij de mogelijkheid om tijdig en beargumenteerd af te wijken van de voorgestelde begroting.  
 
De aansturing van onze lokale voorzieningen (incl. de toegang voor jeugdhulp) ligt bij ons als gemeente 
en de solidariteit is volledig afgebouwd. Door het organiseren van meer lokale sturing en de ruimte die 
we als gemeente gekregen hebben om jeugdhulp naar de voorkant vorm te geven, zien we positieve 
effecten op de ontwikkelingen binnen de jeugdhulp. U benoemt in de stukken dat de doorontwikkeling 
van de sturing op jeugdhulp vraagt om een gezamenlijk optrekken van gemeenten, SOJ en 
zorgaanbieders en lokale teams. We willen we ervoor waken dat we de lokale sturingsmogelijkheden 
die we gecreëerd hebben behouden en niet alles wat we lokaal georganiseerd hebben weer gaan 
uniformeren.  
 
Tot slot vragen we uw aandacht voor de situatie rondom de afbouw van de JeugdzorgPlus. Vanuit het 
rijk is aangestuurd op een versnelde afbouw van jeugdhulpplus. Daar zien we inmiddels de positieve 
effecten van. Steeds minder jeugdigen maken gebruik van deze zware voorzieningen. We vinden het 
een kwalijke zaak dat, door de effecten van de afbouw, onze gemeente moet bijdragen in het overeind 
houden van organisaties. Zorggeld moet naar de zorg gaan en niet naar organisaties.  Onze regio heeft 
als enige in het land twee JeugdzorgPlus voorzieningen. We roepen u op om druk te zetten om zo snel 
mogelijk naar één JeugdzorgPlus voorziening te bewegen. Daarnaast vragen we u in te zetten voor 
een lobby voor compensatie vanuit het Rijk.   
 
 
We verzoeken u bovenstaande punten uit onze zienswijze mee te nemen en van een reactie te 
voorzien. Wij vertrouwen erop u op deze wijze voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
 
Burgemeester en wethouders van Hardinxveld-Giessendam, 
 
de secretaris, de burgemeester, 
 
 
 
 
Johan de Jager Dirk Heijkoop 
 
 
 


